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Protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 31. 01. 2013 r. 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady Gminy, Ewa Czajka przywitała zebranych  stwierdziła, że w sesji bierze 

udział 10 radnych, nieobecni  radni, to: M. Wróblewski, R. Polański, M. Mach, D. Garbacz i J. 

Małagocki,   następnie  przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad XXXIII Sesji Rady Gminy w Zaklikowie. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) budżetu Gminy Zaklików na 2013 rok;  
- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

-przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o projekcie uchwały 
budżetowej; 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie stanowiska Wójta do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej; 

- dyskusja; 

- głosowanie autopoprawek Wójta; 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; 

       b)    uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików;  

c) uchwalenie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywanie problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Zaklików na 2013 rok.  

 

4. Zapytania i interpelacje. 
5. Zamknięcie obrad. 
 

Żaden z radnych nie wniósł propozycji zmian w porządku obrad, porządek przyjęty został 

jednogłośnie. 
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Ad. 2. 

Protokół z XXXI i XXXII Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie. 

Ad. 3. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) budżetu Gminy Zaklików na 2013 rok;  

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

Skarbnik Gminy, Dorota Puzio przedstawiła zebranym główne założenia projektu 

uchwały budżetowej Gminy Zaklików na 2013 rok; 

W tym momencie na salę wchodzi radny M. Mach, w sesji bierze udział 11 radnych. 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o projekcie uchwały 

budżetowej; 

Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu budżetu 

Gminy Zaklików na 2013 rok. 

W tym momencie na salę wchodzi radny R. Polański, w sesji bierze udział 12 radnych. 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, Krzysztof Ziemiński odczytał opinię 

Komisji Budżetu i Finansów do projektu budżetu. 

- przedstawienie stanowiska Wójta do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

Wójt nie zgłosił uwag. 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej; 

Wójt Gminy nie zgłosił autopoprawek do projektu budżetu. 

- dyskusja: 
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Radny P. Szwedo zwrócił uwagę, że w tabeli 1, poz. 27-28- nie były uzgadniane z 

radnymi. Wójt przypomniał, że obiecał zamieścić w projekcie te inwestycje, jeśli 

znajdzie środki. Następnie poinformował zebranych, jakie środki zostały 

wykorzystane w poszczególnych sołectwach w roku 2012. Zaznaczył też, że złożono 

wnioski o dofinansowanie inwestycji do Urzędu Marszałkowskiego na ok. 13 mln zł. 

Radny J. Gajowiak zapytał, jaka będzie długość drogi do ujęcia. Wójt poinformował, 

że 800 m. Radny K. Oszust zaapelował, żeby materiały na sesję przygotowywane były 

wcześniej. Radny M. Mach zwrócił uwagę, że jest to kolejny budżet, w którym rosną 

wydatki na oświatę, stwierdził, że najwyższy czas, by zacząć reformę szkół. Radny K. 

Oszust stwierdził, że Gmina wydaje na oświatę 10 mln zł, otrzymuje 6,5 mln zł  

subwencji, w tym utrzymujemy przedszkola, część kwoty na oświatę dokładana przez 

Gminę to ok. 2 mln zł, niecałe 10% budżetu Gminy. Radny M. Mach przypomniał, że 2 

lata temu Gmina dokładała do oświaty 3 mln zł, dzisiaj już 4 mln zł. Zastępca 

Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara podkreśliła, że od dwóch lat działania 

Komisja Oświaty, wspólnie z dyrektorami szkół podejmuje racjonalne działania na 

rzecz zmniejszenia wydatków oświatowych. Radny K. Ziemiński  przypomniał, że od 

dwóch lat kumuluje się środki na inwestycje, Gmina chce inwestować,  a nie ma 

środków, cały czas Rada czeka na raport GZEAS. Zaapelował, by radni podejmując 

decyzję nie kierowali się tylko interesem swoich sołectw, by działali na rzecz Gminy. 

Radny R. Polański stwierdził, że są inne sposoby na zdobywanie pieniędzy, niż 

podnoszenie podatków i opłat. Wójt poinformował, że rozdawana jest żywność dla 

najbardziej potrzebujących, OPS wspólnie z parafią pozyskuje żywność z Caritas i 

przekazuje ludziom. Z tej formy pomocy korzysta ok. 500 osób. Radny R. Polański 

wyjaśnił, że nie chodzi mu o jednorazowe akcje, lecz o pomoc rodzinom, które mają 

problem z utrzymaniem dzieci na studiach, dojazdami na leczenie. Przewodnicząca 

Rady Gminy poinformowała, że OPS udziela pomocy wszystkim, którzy pomocy 

wymagają. Radny M. Mach powiedział, że do nadleśnictwa, którym kieruje, co dzień 

przychodzą listy z prośbami o pomoc. 

- głosowanie autopoprawek Wójta; 

Wójt Gminy nie zgłaszał autopoprawek, głosowanie nie odbyło się. 
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- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

Wnioski Komisji Budżetu i Finansów uwzględnione zostały w projekcie uchwały 

budżetowej dostarczonej radnym. 

- głosowanie uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami; 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

b) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików; 

Komisja Budżetu i Finansów nie wniosła uwag, uchwała podjęta została 11 głosami za, przy 1 

wstrzymującym.. 

c) uchwalenie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywanie problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Zaklików na 2013 rok.  

Członek GKRPAiPN, A.  Grzyb przedstawił projekt uchwały. Przewodnicząca Rady Gminy 

zapytała, jak często Komisja się spotyka. Radny A. Grzyb odpowiedział, że kilkanaście razy w 

roku, wyjaśnił także, że dużym zainteresowaniem cieszą się porady u psychologa.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 15 min. przerwy. 

Ad. 4  

Radny M. Mach zwrócił uwagę na problem, jakim jest dla starszych, chorych ludzi 

konieczność odśnieżania chodników leżących przy ich posesjach. Zaproponował, by takie 

prace mogli wykonywać skazańcy odrabiający prace społeczne. Kierownik referatu 

gospodarki komunalnej, F. Ciesielski wyjaśnił, że skazańcy są zaangażowani przy segregacji 

śmieci i nie powinni wykonywać prac bez nadzoru. Radny M. Mach zwrócił uwagę na 

nienależyte wykonywanie prac w ramach gwarancji przy remizie w Lipie. Wójt wyjaśnił, że 

wykonawca czekał na dodatnie temperatury, jeśli nie wykona napraw na czas, Gmina zleci 

innej firmie wykonanie napraw, na jego koszt. Radny E. Szymanowski zwrócił uwagę na 

nienależyte odśnieżanie dróg powiatowych. Wójt poinformował, że pracownicy UG reagują 

na takie sygnały, powiadamiając Zarząd Dróg Powiatowych o złej sytuacji na drogach.  Radny 
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R. Polański poinformował, że lampa na zaporze gaśnie co 1,5 sekundy, a na ul. Armii Krajowej 

co sekundę, zwrócił się do niego mieszkaniec Zaklikowa z prośbą o uprzątnięcie śmieci koło 

cmentarza, zapytał, czy pobierane są opłaty za korzystanie z hali sportowej. Poprosił, o 

interwencję w sprawie uprzątnięcia śniegu zgarnianego przez pługi z ul. Janowskiej. Śnieg z 

solą, zgarnięty z drogi niszczy chodniki. Zapytał, czy są plany budowy stacji paliw w 

Zaklikowie, na działce Orlenu. Radna M. Drzewi poprosiła o interwencję w sprawie remontu 

dziur na mostach na drodze wojewódzkiej. Radny P. Szwedo zapytał, czy to prawda, że radny 

podarł ankietę w sprawie odzyskania praw miejskich dlatego, że mieszkaniec opowiedział się 

w niej przeciwko odzyskaniu praw miejskich. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła sołtysów 

o informacje na temat zainteresowania mieszkańców konsultacjami społecznymi. Wójt 

przypomniał, że w zeszłym roku konsultacje społeczne przebiegały w identyczny sposób i nie 

było uwag do ich wyniku.  Radny M. Mach zapytał, czy zamknięta została filia GOK w Lipie i 

czy GOK prowadzi zajęcia w remizie w Lipie. Wójt wyjaśnił, że w filii GOK wymieniono klucze 

po przeniesieniu przedszkola, gdyż kilka kompletów kluczy mieli mieszkańcy i lokal był 

wykorzystywany niezgodnie z przeznaczeniem. Radny M. Mach zarzucił Wójtowi, że w takiej 

sytuacji powinien być lepszy przepływ informacji. Sołtys Lipy, E. Łukasiewicz poinformowała, 

że nie ma w tej chwili gdzie zrobić zebrania rady sołeckiej. Radny R. Polański zapytał, czy 

remiza przekazana jest do użytku. Wójt poinformował, że budynek jest po odbiorach 

technicznych i przekazany jest w zarząd OSP, ale stanowi własność Gminy.  Radny P. Szwedo 

zapytał, czy wykonany jest już podział działki pod remizą w Zdziechowicach. Wójt 

poinformował, że operat jest gotowy, nie można jednak przeprowadzić podziału ze względu 

na remont drogi wojewódzkiej. Sołtys Zdziechowic Drugich, A. Czajka poprosił o pomoc przy 

odebraniu dzierżawcy pomieszczenia po aptece w Zdziechowicach. Radny R. Polański zgłosił 

wniosek o wyjaśnienie na następnej sesji sytuacji sygnalizowanej przez sołtysa. Wójt zapytał, 

jak OSP mogło wynająć lokal w remizie, która jest własnością Gminy. Przewodnicząca Rady 

Gminy, Ewa Czajka zaproponowała, by sprawę tę rozwiązali wspólnie pracownicy UG, 

przedstawiciele OSP i radca prawny UG. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara 

odnosząc się do dyskusji o zamknięciu filii GOK w Lipie, poinformowała, że w Lipie odbywają 

się normalne zajęcia prowadzone przez GOK, tj. aerobik, zajęcia plastyczne i spotkania 

seniorów. Radny M. Mach poinformował, że tartak w Lipie znalazł nowego inwestora i 

można mieć nadzieję, że ruszy tam produkcja. Sołtys Zdziechowic Pierwszych, W. Stefaniak 
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zaapelował o interwencję w sprawie odśnieżania chodnika w Zdziechowicach. Sołtys 

Zaklikowa, J. Żelazny zwrócił uwagę na nieprawidłowości przy podziale pomocy 

żywnościowej. Stwierdził, że pomoc otrzymują ludzie, którym z racji dochodów się ona nie 

należy.  Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że są to osoby zweryfikowane pod kątem 

dochodów przez OPS.  Radny K. Oszust zapytał, czy Gmina złożyła wniosek na zatrudnienie 

ludzi do prac społecznie użytecznych. Wójt poinformował, że nie. Radny R. Polański 

poinformował, że przeznaczył dietę na orkiestrę w Zdziechowicach. Wójt przypomniał, że 

Przewodnicząca Rady co miesiąc przekazuje część diety na rzecz szkoły w Zdziechowicach, 

Zastępca Przewodniczącej, W. Przywara na rzecz Rady Rodziców ZSO w Zaklikowie i na rzecz 

Świetlicy, radny K. Oszust na rzecz ZSO w Zaklikowie. 

Radny P. Szwedo zapytał, czy dowozy do szkół odbywają się bez zakłóceń po wypadku 

szkolnego autobusu. Wójt poinformował, że dowozy przebiegają normalnie. Dyrektor ZS w 

Zdziechowicach podziękował radnym za środki przekazywane na rzecz szkoły. Następnie 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu mieszkańcowi Zdziechowic Drugich, A. 

Sieczkosiowi, który poinformował, że otrzymał z UG pismo, w którym jest pytany, czy 

podtrzymuje zarzuty dotyczące nieprawidłowości przy budowie drogi w Szelinie, zgłoszone 

na XXXI sesji Rady Gminy. Potwierdził, że podtrzymuje wszystkie zarzuty. Zwrócił też uwagę 

na niezabezpieczone studzienki kanalizacyjne przy ul. Jagodowej. Na dowód swoich słów 

zaprezentował Wójtowi i Przewodniczącej Rady Gminy fotografie. 

Radny M. Mach zaproponował, by pracownicy UG dokonywali wraz z inspektorem nadzoru 

przeglądów wykonanych dróg, w celu zgłoszenia usterek, gdy drogi mają jeszcze gwarancję.  

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy E. Czajka -  wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 

obrady XXXIII Sesji Rady Gminy Zaklików. 

 

Protokolant      Przewodnicząca Rady Gminy 

T. Paleń      Ewa Czajka 
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